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Met belangstelling hebben wij kennis genomen van de in het voorlopig 
verslag opgenomen vragen en opmerkingen. In het onderstaande wordt 
daarop ingegaan, waarbij de volgorde van het voorlopig verslag is 
aangehouden. 

ALGEMEEN 

De leden van de P.v.d.A.fractie stelden vast, dat wetsvoorstel en 
memorie van toelichting wel de voorwaarden voor privatisering inhouden, 
maar geenszins aangeven hoe aan die privatisering concreet vorm zal 
worden gegeven. Zij achtten de continuïteit van de waarborg daarmee 
niet verzekerd. 

In reactie hierop kan opgemerkt worden, dat in de memorie van 
toelichting is aangegeven (paragraaf 5, bladzijde 5), dat het in de 
bedoeling ligt een door de Federatie Goud en Zilver (FGZ) op te richten 
rechtspersoon aan te wijzen, die wordt belast met de in het voorgestelde 
artikel 7, eerste lid, (artikel I, onderdeel H) bedoelde taken en ook nader is 
ingegaan (bladzijde 11, ad artikel 7, tweede lid) op de eisen waaraan een 
rechtspersoon moet voldoen om voor aanwijzing in aanmerking te komen. 
Willen de in de wet neergelegde doelstellingen verwezenlijkt worden, dan 
is het stellen van deze eisen noodzakelijk. Het zou echter niet passen bij 
de privatiseringsgedachte om verdergaande eisen, zoals ten aanzien van 
concrete vormgeving, te stellen. Het is aldus aan de oprichters van de 
rechtspersoon, de FGZ, om concreet en naar eigen inzicht aan de 
privatisering vorm te geven. (Overigens is in de memorie van toelichting 
reeds vermeld, dat de FGZ voornemens is een naamloze vennootschap op 
te richten). Daarbij geldt uiteraard onverkort dat aanwijzing van overheids-
wege slechts kan volgen, wanneer aan de in de wet gestelde eisen is 
voldaan. Wanneer dat het geval is, is de continuïteit van de waarborg, 
waarover deze leden zich bezorgd toonden verzekerd. 

Genoemde leden vroegen naar de statuten van de op te richten 
rechtspersoon, de wijze waarop het aandelenbezit zal worden geregeld 
en de mogelijkheden van de Staat daarin. 

Aangezien de statuten van de door de FGZ op te richten naamloze 
' De bijlagen liggen op de bibliotheek ter vennootschap niet in hun definitieve vorm gereed te zijn, mede doordat 
inzage 
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bepaalde onderdelen nog aan mede bij het waarborgen betrokken 
organisaties zullen worden voorgelegd, kunnen deze nog niet worden 
overgelegd. Wij zullen deze zo spoedig mogelijk aan de Kamer toezenden. 
Reeds thans kan worden vermeld, dat deze statuten doelstellingen 
bevatten, gericht op het vervullen van de uit de Waarborgwet voortvloei-
ende taken en dat een onafhankelijke en ter zake kundige wijze van 
taakvervulling mede zal worden verzekerd door de eisen die aan de 
samenstelling van de raad van commissarissen zullen worden gesteld. 
Hierin zullen bij voorbeeld geen personen zitting kunnen nemen die 
rechtstreeks betrokken zijn bij de leiding van enige onderneming die 
goederen ter keuring aan de vennootschap dient aan te bieden. Voorts 
zullen kwaliteitseisen worden gesteld aan een deel van de raad van 
commissarissen. Bij de later volgende beantwoording van een vraag van 
de leden van de C D A . fractie over de raad van commissarissen wordt 
hier nader op ingegaan, evenals op een in te stellen raad van advies. De 
FGZ, de oprichter van de vennootschap, zal als enig aandeelhouder gaan 
fungeren. Het ligt niet in de rede, dat de Staat op enigerlei wijze in het 
aandelenkapitaal gaat participeren, nu de branche, overeenkomstig de 
privatiseringsgedachte, bereid is zelf de verantwoordelijkheid voor het 
waarborgen van platina, goud en zilver op zich te nemen. Het wetsvoorstel 
voorziet dan ook niet in de machtiging, die ingevolge artikel 40 van de 
Comptabiliteitswet 1976 (Stb. 671) voor staatsdeelneming is vereist. 

Aangaande de financiële aspecten van de transactie met de op te 
richten rechtspersoon wordt het volgende opgemerkt. 

De Dienst van de Waarborg wordt als going-concern overgedragen. Dit 
is mogelijk door een handhaving van de wettelijke waarborgverplichting, 
de overdracht van de inventaris en het tijdelijk ter beschikking stellen van 
overheidsgebouwen. Tevens zal het huidige personeel van de waarborg, 
dat voor andere functies bij de belastingdienst heeft gekozen, voor de 
overdracht van kennis en ervaring voor zover nodig tijdelijk bij de op te 
richten onderneming worden gedetacheerd. Bij het bepalen van de 
overdrachtsprijs is rekening gehouden met de werving, selectie en 
opleiding van nieuw waarborgpersoneel en andere initiële kosten. 
Daarnaast is rekening gehouden met het feit dat de waarborginstelling op 
het uitvoeren van wettelijke taken geen winst mag maken (zie het in 
aantal I, onderdeel H, voorgestelde artikel 7c, derde lid). Overeenstemming 
is bereikt over een uiteindelijke overdrachtsprijs van per saldo f300000. 

De leden van de P.v.d.A. fractie vroegen voorts om een beschouwing 
van de regering over de privatisering van de kwaliteitscontrolefunctie(s) 
van de overheid in algemene zin. 

Naar onze mening is er tussen bedoelde functie(s) en andere overheids-
functies geen principieel verschil. Ook hier geldt dat het kabinet zich bij 
de door hem geëntameerde privatiseringsonderzoeken de vraag stelt of 
de motieven die destijds tot overheidsbetrokkenheid hebben geleid nog 
gelden. Indien dit niet het geval is dient in principe tot privatisering te 
worden overgegaan, tenzij zwaarwichtige argumenten zich daartegen 
verzetten. De overheid behoort niet te blijven doen, wat niet noodzakelij-
kerwijs tot haar taak behoort. De grondslag van de overheidsbetrokkenheid 
bij het waarborgen is sinds de afschaffing van de belastingheffing op 
edelmetalen voorwerpen in 1953 veranderd; sindsdien is de waarborg 
uitsluitend een zaak van ordelijk economisch verkeer en consumentenbe-
scherming. Dat de aan de behartiging van deze belangen verbonden 
werkzaamheden noodzakelijkerwijs door de overheid geheel zelf dienen 
te worden verricht vermogen wij niet in te zien. Bij kwaliteitswaarborging 
dient aan de hand van de te beschermen belangen te worden bezien of 
een, en zo ja welk, wettelijk instrumentarium geboden is. In bepaalde 
gevallen heeft het bedrijfsleven zelf een regeling getroffen (wolmerk). In 
andere gevallen is het wenselijk geacht een wettelijke regeling te treffen. 
Daarbij zijn soms, zoals bijvoorbeeld bij de Landbouwkwaliteitswet (Stb. 
1971, 371), privaatrechtelijke controle-instellingen met de keuring en het 
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toezicht op de naleving van wettelijk gestelde regelen belast, terwijl 
elders weer de kwaliteitscontrolefunctie geheel aan de overheid is 
voorbehouden, zoals bij de Warenwet, bij welke laatste overigens met 
repressief toezicht wordt volstaan. Al naar gelang het accent van regelge-
ving meer ligt bij kwaliteitsaanduiding zal een zuiver privaatrechtelijke 
oplossing eerder in aanmerking komen en naar gelang ook andere 
belangen meespelen (zoals de volksgezondheid bij de Warenwetgeving) 
ligt een overheidsbemoeienis meer in de rede. Hierbij moet overigens per 
geval bezien worden of ook de uitvoering van de regelgeving aan de 
overheid zelf moet worden voorbehouden. In het geval van de Waarborgwet 
zijn wij van oordeel, dat geen dwingende redenen aanwezig zijn voor de 
overheid om de gehele bemoeienis met het waarborgen van edelmetalen 
voorwerpen aan zich te houden, maar dat, gezien de daarmee gediende 
belangen van ordelijk economisch verkeer en consumentenbescherming, 
er wel reden is de wettelijke verplichting tot het waarborgen te handhaven. 
Binnen het kader van hetgeen wenselijk is geacht, is derhalve gezocht 
naar een praktische oplossing die ook voor belanghebbenden acceptabel 
is. De door voornoemde leden beoogde optimale maatschappelijke 
doelmatigheid (zo laag mogelijke kosten voor de consument) wordt bij 
deze oplossing ook daardoor al bereikt, doordat het betrokken bedrijfsleven, 
dat de verantwoordelijkheid voor het waarborgen op zich neemt, er zelf 
alleszins belang bij heeft dat zo efficiënt mogelijk gewerkt wordt ten einde 
de tarieven niet hoger dan te laten worden en dat de controle op de 
metaalsamenstelling van de ter keuring aangeboden voorwerpen zodanig 
geschiedt, dat oneerlijke concurrentie wordt vermeden. Dat in een 
centraal geleide volkshuishouding de doelmatigheid van controles ook in 
de praktijk in het voordeel is boven die in onze gemengde economische 
orde, zoals deze leden schijnen te menen, zouden wij overigens niet 
willen onderschrijven. De omvang van de steekproef per te controleren 
partij is afhankelijk van een groot aantal factoren, zoals aard en herkomst 
van het produkt. Door deze factoren zijn nadere specifieke berekeningen 
moeilijk te maken. Wij nemen aan dat in deze situatie in de toekomst 
geen verandering zal optreden. 

In antwoord op een vraag van de leden van de P.v.d.A. fractie waarom 
de primaire verantwoordelijkheid bij Economische Zaken en niet bij de 
Minister van Financiën wordt gelegd, diene het volgende. 

Sinds de belastingheffing op platina, goud en zilver in 1953 is afgeschaft, 
zoals hierboven reeds is vermeld, is de waarborg uitsluitend een zaak van 
ordelijk economisch verkeer en consumentenbescherming. Beide 
aangelegenheden behoren tot het terrein van de Minister van Economische 
Zaken. Het is derhalve logisch dat bij de beoogde wetswijziging tevens de 
in wezen lang verouderde situatie van de ministeriële competentieverdeling 
wordt rechtgezet. De bemoeienis van de tweede ondergetekende met 
edelmetalen op andere terreinen is in dezen niet relevant. Bij ministeriële 
competentieverdeling gaat het om de behartigde belangen en niet om de 
feitelijke kennis ten aanzien van bepaalde materialen; feitelijke kennis valt 
wel te leren. Wij ambiëren dan ook geen van beiden bemoeienis met 
edelmetalen tandheelkundige voorzieningen. 

Voorts informeerden deze leden naar de samenwerking waarborg-douane 
en de gevolgen van de privatisering voor de relatie. 

De relatie waarborg-douane is geregeld in artikel 50 van de Waarborg-
wet. Dit artikel wordt door het wetsvoorstel niet wezenlijk gewijzigd (zie 
artikel I, onderdeel PP). Zoals uit het onderhavige voorschrift blijkt, moet 
een ondernemer bij invoer van platina, gouden en zilveren werken een 
inventaris in drievoud inleveren, waarop onder meer het waarborgkantoor 
is vermeld, aan welke de voorwerpen ter keuring worden aangeboden. 
Een exemplaar van deze inventaris wordt door de douane na (eventuele) 
aanvulling en waarmerking (artikel 50, derde lid), naar dat waarborgkantoor 
gezonden. 
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Wat betreft de rol van de waarborg bij de f raudebestr i jd ing, waarnaar 
de P.v.d.A."fractieleden vervolgens vroegen, merken wi j het volgende op. 

Indien de Fiscale in l icht ingen- en opsporingsdienst in het kader van een 
onderzoek gegevens van de Dienst van de Waarborg nodig heeft, worden 
die desgevraagd verstrekt. In de toekomst zal dit door de private waar-
borginstel l ing op dezelfde wi jze geschieden. Men zie artikel 49 van de 
Algemene Wet inzake ri jksbelastingen (Stb. 1 959, 301) . De rol van de 
waarborginstel l ing bij de bestr i jding van overtredingen van de Waarborg-
wet en aanverwante delicten is reeds in paragraaf 6 van de memorie van 
toel icht ing toegel icht. In aanvull ing daarop vermelden wi j nog, dat 
aangenomen mag worden dat de private waarborginstel l ing polit ie en 
just i t ie technische bijstand zal verlenen bij het onderzoek naar vervalste 
merken en dergeli jke. Het is ons niet duidelijk, op welke in kamerstuk 
17 938 , nr. 10, gedane toezeggingen de P.v.d.A.fract ie leden voorts nog 
doelen. 

De leden van de P.v.d.A-fract ie vroegen voorts naar de reden van een 
verbijzonderde private controle onder publiekrechteli jk toezicht. 

In het onderhavige geval is sprake van een duideli jk afgebakende 
categorie te keuren voorwerpen, waarvoor een ook organisatorisch te 
onderscheiden specifieke branche uit het bedrijfsleven zich verantwoor-
delijk voelt en waarvoor ook aparte, niet voor andere doeleinden te 
gebruiken, keurmiddelen benodigd zijn. Bundeling met andere keuringsin-
st i tuten, zoals de dienst van het IJkwezen, zal derhalve niet tot besparingen 
leiden, wel tot een verminder ing van betrokkenheid van belanghebbenden. 

Aan het slot van hun algemene opmerkingen gaven deze leden te 
kennen meer inzicht te wi l len hebben in de ontwikkel ing van de omvang 
van de waarborgwerkzaamheden. 

Die ontwikkeling is voor een reeks van jaren weergegeven in het 
volgende overzicht. 

Jaar Gewicht van ter keuring aangeboden 
voorwerpen (x 1 kg) 

platina goud zilver 

1976 10,4 
1977 6,6 
1978 5,3 
1979 5,7 
1980 4,9 
1981 5,0 
1982 3,5 
1983 4,1 
1984 4,9 
1985 7,7 

10 399 73 610 
11 438 64 144 
12 080 72 276 
9 622 56 278 
4 455 27 951 
3 496 28 317 
3 936 26 298 
3 989 20 285 
4 244 18 923 
4 344 19 672 

Aantal gesterr i pelde 
voorwerpen 
(x 1000) 

16414 
17 499 
18 714 
15 737 
10 648 
10 670 
9 275 
8 035 
7 496 
7 219 

Uit het overzicht blijkt dat na een aanvankelijke groei in de jaren 
zeventig zich een verminder ing van het aantal gestempelde voorwerpen 
voordeed in 1979 en 1980. Deze terugval werd veroorzaakt door een zeer 
sterke sti jging van goud- en zilverprijzen in die jaren. Verder trad als 
gevolg van de economische recessie een vermindering op van de 
particuliere consumptie. Het effect daarvan is zichtbaar in de eerste helft 
van de jaren tacht ig. Thans stabil iseert zich de omvang van het werkpakket. 
Het aantal gestempelde voorwerpen in het eerste kwartaal van 1986 
geeft ten opzichte van dezelfde periode in 1985 zelfs een l ichte groei van 
4,5 procent. 
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Met instemming stellen wij vast, dat de leden van de C D A . fractie zich 
over het algemeen in de voorgestelde wijzigingen konden vinden. Het 
grote belang dat deze leden hechtten aan de onafhankelijkheid van de te 
vormen waarborginstelling wordt door ons volledig onderschreven. 
Nadere bezinning op de taak en positie van de raad van commissarissen 
heeft ertoe geleid dat een eerdere gedachte om commissarisplaatsen te 
reserveren voor organisaties van belanghebbenden en de rijksoverheid is 
verlaten. Een raad van commissarissen is immers geen instrument voor 
specifieke belangenbehartiging. In het overleg met de FGZ is wel de 
wenselijkheid aan de orde gekomen om de aanwezigheid van verscheiden 
deskundigheid in deze raad te verzekeren. Daartoe zullen in de statuten 
kwaliteitseisen voor een deel van de commissarissen gesteld worden, 
opdat daarin personen zitting zullen hebben met kennis op sociaal, 
financieel-economisch en technisch gebied en met kennis van de markt, 
tot welke laatste kennis van consumentenzaken behoort. Voorts zal, zoals 
hiervoor reeds werd opgemerkt, in de statuten onder meer worden 
bepaald dat in de raad van commissarissen geen personen zitting kunnen 
nemen die rechtstreeks betrokken zijn bij de leiding van enige onderneming 
die goederen ter keuring aan de vennootschap dient aan te bieden. Naast 
de bepalingen over de raad van commissarissen zal in de statuten ook 
worden voorzien in een raad van advies, waarin vertegenwoordigers van 
de organisaties uit het betrokken bedrijfsleven en van de consumentenor-
ganisaties kunnen plaatsnemen. Deze raad zal gevraagd en ongevraagd 
advies kunnen uitbrengen. 

Het deed ons goed dat de leden van de V.V.D. fractie met instemming 
hadden kennisgenomen van het voorstel tot wijziging van de Waarborgwet 
1950 en verheugd waren, dat nu een daadwerkelijk begin wordt gemaakt 
met de uitvoering van privatisering van overheidsdiensten. De teleurstelling 
van deze leden dat de privatisering van de Dienst van de Waarborg toch 
nog lang op zich heeft iaten wachten achten wij echter niet terecht. Nadat 
het kabinet op 19 oktober 1984 het principebesluit tot privatisering van 
de Dienst van de Waarborg had genomen, informeerde de tweede 
ondergetekende uw Kamer hierover bij brief van 21 november 1984 
(Kamerstukken II 1984/85, 17 938, nr. 8). Op 21 maart 1985 voerden de 
tweede ondergetekende en de Staatssecretaris van Financiën hierover 
overleg met de vaste Commissie voor Financiën (Kamerstukken II 
1984/85, 1 7 938, nr. 10). Voor het nemen van een definitief kabinetsbesluit 
diende overleg met de Bijzondere Commissie voor georganiseerd overleg 
voor de belastingdienst te worden gevoerd en moest tevens een wets-
voorstel worden opgesteld. Dit werd op 30 juli 1985 bij de Raad van 
State aanhangig gemaakt, welke op 20 november 1985 zijn advies 
uitbracht, waarna op 28 december 1985 het (aangepaste) voorstel van 
wet, met het nader rapport aan de Koningin, aan de Tweede Kamer werd 
aangeboden. 

Bij hun betoog over de duur van de privatisering stelden de thans aan 
het woord zijnde leden nog met name het overleg met de ambtenaren-
bonden aan de orde. Wij willen hierover het volgende opmerken. 

Met de ambtenarenbonden is in het kader van het overleg met de 
Bijzondere Commissie voor georganiseerd overleg voor de belastingdienst 
veelvuldig overlegd over de privatisering van het dienstvak van de waarborg. 
Reeds op 10 februari 1984 - zij het zijdelings - aandacht geschonken aan 
de mogelijkheid daarvan. In die vergadering werd overeenstemming 
bereikt over een (ambtelijke) herstructurering van de Dienst van Waarborg. 
Op 7 september van dat jaar is met de Bijzondere Commissie gesproken 
over de inhoud van het rapport van de ambtelijke werkgroep Privatisering 
van de Dienst van de Waarborg. Bij die gelegenheid heeft de Bijzondere 
Commissie gesteld dat zij door de gevolgde procedure niet in de gelegen-
heid werd gesteld over de privatisering te overleggen. Deze zienswijze 
werd naar het ons voorkomt met name ingegeven door de gedachte dat 
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door de gevolgde procedure de Bijzondere Commissie te weinig ruimte 
werd gegeven voor beïnvloeding van het besluitvormingsproces. Ook 
nadien is de Bijzondere Commissie zich op dit standpunt blijven stellen. 
Over de privatiseringsvoornemens is geen formele overeenstemming 
bereikt; wel heeft de Bijzondere Commissie medegedeeld zich niet tegen 
de voorgenomen privatisering te zullen verzetten, gelet op de personele 
oplossingen die voor het waarborgpersoneel waren voorgesteld. 

Wi j zijn van mening dat de Bijzondere Commissie in de gelegenheid is 
gesteld om de personele gevolgen van de privatisering van de Dienst van 
de Waarborg in beschouwing te nemen. Wi j brengen daarbij in herinnering 
dat de ministerraad op 19 oktober 1984 slechts een principebesluit heeft 
genomen; nadrukkelijk is daarbij gestipuleerd dat de beslissing pas een 
definit ief karakter zou krijgen nadat over de personele gevolgen van de 
privatisering en het ter zake te voeren personeelsbeleid overleg zou zijn 
gevoerd. Naar het ons voorkomt zijn de ambtenarenbonden reeds in een 
vroegti jdig stadium bij de privatisering betrokken. Een vlotter verloop (in 
die zin dat minder t i jd zou zijn verstreken tussen de datum van het 
principebesluit en de indiening van het wetsvoorstel) zou naar ons idee 
niet bereikt zijn indien de Bijzondere Commissie in een nog eerder 
stadium bij de privatiseringsvoornemens zou zijn betrokken. Immers, het 
onderhavige, hiervoor reeds nader toegel ichte, t i jdsverloop was niet 
alleen het gevolg van de noodzaak om met de ambtenarenbonden overleg 
te voeren. 

Met genoegen werd kennis genomen van de principiële instemming 
van de leden van de S.G.P-fract ie met de privatiseringsgedachte. 

De leden van deze fractie vroegen de regering duidelijk te maken dat 
het wetsvoorstel alleen de strekt nodige bepalingen bevat. 

Het wetsvoorstel bevat een niet onaanzienlijk aantal wi jzigingsvoorstel len, 
waardoor wel l icht de indruk zou kunnen ontstaan dat meer wordt geregeld 
dan noodzakelijk is. Een deel van de wijzigingsvoorstel len betreft evenwel 
een aanpassing van voorschriften aan de huidige techniek en procedures 
betreffende het onderzoeken en waarborgen van werken (men zie 
bi jvoorbeeld artikel I, de onderdelen K, N, O, V, X, Y, HH, II, LL, PP). De 
overige bepalingen houden merendeels verband met de privatisering. 
Zoals in het nader rapport aan de Koningin reeds is uiteengezet, betekent 
het feit dat het kabinet heeft besloten te privatiseren met handhaving van 
de wettel i jke verpl icht ing tot het waarborgen van edelmetalen voorwerpen, 
dat de overheid dan ook een zekere verantwoordeli jkheid draagt voor een 
goede uitvoering van het waarborgen en daarom bepaalde bevoegdheden 
nodig heeft. Wi j wijzen in dit verband met name op de bevoegdheid een 
rechtspersoon aan te wijzen, de tarieven voor het waarborgen en voor de 
goedkeuring van de meester- en invoertekens door een waarborginstel l ing, 
alsmede de begrot ing goed te keuren (artikel I, onderdelen H, M, MM) . 
Daarnaast is in het wetsvoorstel op een tweetal plaatsen rekening 
gehouden met toekomstige denkbare situaties. In de in artikel I, onderdeel 
QQ, voorgestelde artikelen 52, tweede lid, en 53, worden de Minister van 
Economische Zaken enkele bevoegdheden gegeven ter zake van de 
uitoefening van toezicht door werknemers van een waarborginstel l ing. 
Deze bevoegdheden achten wi j , zoals in paragraaf 6 van de memorie van 
toel icht ing reeds is uiteengezet, noodzakelijk gezien de vergaande 
bevoegdheden die toezichthoudende werknemers krijgen en het belang 
van een goede uitoefening van het toezicht voor het verwezenli jken van 
de doelstel l ingen van de Waarborgwet . Het in artikel I, onderdeel H, 
voorgestelde artikel 7e geeft de Minister van Economische Zaken de 
bevoegdheid om een goede uitvoering van de wet te waarborgen in geval 
er meer dan één waarborginstel l ing zou worden aangewezen. Naar onze 
mening zijn in zo'n geval ter zake van de in deze bepaling genoemde 
artikelen coördinerende voorschriften noodzakelijk. Zo zal bi jvoorbeeld 
voorkomen moeten worden dat identieke mees te r of invoertekens, 
toebehorend aan verschil lende personen, door verschillende waarborgin-
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stellingen worden goedgekeurd en zal men elkaar over en weer moeten 
informeren (zie onder meer de nieuwe artikelen 27, 29, 36 en 46). 

Organisatie en uitvoering 

De leden van de P.v.d.A. fractie waren geïnteresseerd in de uitkomst 
van het gevoerde overleg met de bijzondere commissie en in de wijze 
waarop de regering die uitkomsten bij zijn besluitvorming heeft meege-
wogen. 

Zoals hiervoor reeds is vermeld, is over de privatisering van de waarborg 
herhaaldelijk met de Bijzondere Commissie voor georganiseerd overleg 
voor de Belastingdienst gesproken. In totaal is dit onderwerp in formele 
overlegvergaderingen zeven maal aan de orde geweest. De in dit verband 
meest van belang zijnde vergadering werd gehouden op 11 juli 1985. 
Het verslag van die vergadering is als bijlage bij deze memorie van 
antwoord gevoegd. Blijkens dat verslag is over deze aangelegenheid geen 
overeenstemming bereikt en heeft de Bijzondere Commissie volstaan met 
op te merken dat zij zich tegen de voorgenomen privatisering niet zou 
verzetten. Bij haar besluitvorming heeft de regering bijzondere waarde 
toegekend aan het gegeven dat de Bijzondere Commissie akkoord is 
kunnen gaan met het ter zake van de privatisering te voeren personeels-
beleid. Dat de ambtenarenbonden zich op het standpunt stelden dat van 
werkelijk overleg geen sprake was geweest en dat zij de privatisering op 
zich niet acceptabel oordeelden, vormde uiteraard een belangrijk punt 
van overweging, maar daaraan heeft de regering geen doorslaggevende 
betekenis kunnen en willen geven. 

In antwoord op de vraag van de P.v.d.A."fractieleden naar de herstruc-
turering van de Dienst van de Waarborg kunnen wij meedelen, dat de 
(ambtelijke) herstructurering gesplits is in twee fasen. Op 1 juli 1984 zijn 
de kantoren te Leeuwarden en Schoonhoven opgeheven; per gelijke 
datum is te Schoonhoven wel een dependance (van het kantoor te 
Rotterdam) gevestigd. De tweede fase betreft de opheffing van de 
kantoren te Utrecht en te 's-Hertogenbosch. Het kantoor te Utrecht is per 
1 april j l. opgeheven; de opheffing van het kantoor te 's-Hertogenbosch 
zal geschieden op 1 juni as.. 

De hier aan het woord zijnde leden hebben een uiteenzetting gemist 
over de feitelijke reorganisatie naar het nieuwe bestel. 

Aan die ambtenaren van de waarborg die te kennen hebben gegeven te 
opteren voor een functie bij de belastingdienst is in beginsel vrije keuze 
geboden met betrekking tot alle beschikbare functies. Wel gold daarbij 
als voorwaarde dat het niveau van de geambieerde functie gelijk diende 
te zijn aan het niveau van hun functie bij de waarborg. Dat na herplaatsing 
een beter carrièreperspectief zou (kunnen) ontstaan, heeft niet als een 
belemmering van keuze gegolden. Als het carrièreperspectief in de 
nieuwe functie minder zou zijn, werd het gegarandeerde carrièreperspectief 
in de waarborgfunctie gehandhaafd. Alle ambtenaren zijn in de gelegenheid 
gesteld zich breed te oriënteren. Vervolgens zijn de wensen individueel 
doorgesproken in aanwezigheid van zowel een functionaris van de 
betrokken regionale directie, als van het ministerie. De aangeboden 
functie bleek in zestig gevallen naar tevredenheid te zijn. Slechts in één 
geval was de betrokken ambtenaar niet tevreden; dit hield verband met 
zijn niet in te willigen wens te worden belast met een functie van een 
aanmerkelijk hoger niveau. 

De leden van de P.v.d.A. fractie vroegen naar de aansprakelijkheid van 
de overheid, dan wel de garantstelling voor een disfunctionerende 
geprivatiseerde instelling. 

Naar onze mening is het gevaar dat een geprivatiseerde instelling zal 
disfunctioneren niet groot te achten. De overheid behoudt zich immers 
een aantal bevoegdheden voor, zowel op financieel gebied als ter zake 
van de uitoefening van het toezicht op de naleving van de wettelijke 
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bepalingen, waarbij gebruik gemaakt kan worden van de voor de Minister 
van Economische Zaken voorziene bevoegdheden in de in artikel I, 
onderdeel H, voorgestelde artikelen 7c, derde lid, en 7d, vijfde lid 
(weigering tariefsgoedkeuring respectievelijk weigering goedkeuring 
begroting), dan wel van de bevoegdheden in de in artikel I, onderdeel QQ, 
voorgestelde artikelen 52, tweede lid, en 53 (intrekking aanwijzing van 
werknemers tot toezichthouders respectievelijk het geven van aanwijzingen 
aan de waarborginstelling ten aanzien van de uitoefening van het toezicht 
door de aangewezen werknemers). Voorts zal in periodiek overleg met de 
private instelling de gang van zaken besproken worden. De verwachting 
bestaat dat dankzij genoemde bevoegdheden en door middel van bedoeld 
overleg een disfunctioneren van de private instelling in de praktijk 
vermeden zal kunnen worden, waarbij uiteraard de betrokkenheid bij de 
private instelling van het direct belanghebbende bedrijfsleven van 
essentieel belang is. Mochtzich echtertoch een situatie van disfunctioneren 
voordoen, dan zal toepassing van artikel 7, derde lid, (artikel I, onderdeel 
H) overwogen moeten worden. Indien dit de enige oplossing is, dan zal 
aan de hand van de zich dan voordoende situatie bezien dienen te worden 
hoe de schadelijke gevolgen voor de overige belanghebbenden zoveel 
mogelijk beperkt kunnen worden. Een aansprakelijkheid van de overheid, 
dan wel garantstelling zou echter niet passen bij de privatiseringsgedachte. 

De FGZ, de oprichter van de naamloze vennootschap die, naar de 
bedoeling is, op grond van het voorgestelde artikel 7, eerste lid, zal 
worden aangewezen, zal het aansprakelijk vermogen voor die vennootschap 
fourneren. Bij de aanwijzing van deze vennootschap zal er op toegezien 
worden dat dit is afgestemd op haar werkzaamheden. Naar het zich laat 
aanzien zal de vennootschap starten met een maatschappelijk kapitaal 
van f500000. 

De onderhandelngen over de overdracht van onder meer de inventaris 
zijn recentelijk afgerond. Thans wordt in overleg met de diverse betrokken 
diensten (onder meer de Dienst der Domeinen en de rijksgebouwendienst) 
gewerkt aan de formele vastlegging van de gemaakte afspraken. 

De leden van de V.V.D. fractie vroegen of het juist is dat het voltallige 
personeel van de Dienst van de Waarborg te kennen heeft gegeven geen 
dienstverband te wensen met de op te richten waarborginstelling. 

Het personeel van de waarborg is in de gelegenheid gesteld om over te 
gaan naar de geprivatiseerde waarborginstelling, dan wel te kiezen voor 
andere functie binnen de belastingdienst. Deze keuzemogelijkheid is 
geboden nadat daarover overeenstemming was bereikt met de Federatie 
Goud en Zilver. Inderdaad hebben alle personeelsleden van de waarborg 
verzocht om te worden belast met een functie binnen de belastingdienst. 
De regering heeft met teleurstelling ervan kennisgenomen dat de aantrek-
kingskracht van het werken bij de geprivatiseerde instelling zo gering is 
gebleken. Aangezien echter met deze mogelijkheid van meet af aan 
rekening is gehouden, wordt daarin verder door haar berust. 

Ten onrechte zijn de leden van de SGP.fract ie van mening dat de 
reorganisatie van de Dienst van de Waarborg nog slechts in bespreking is. 
Zoals hiervoor is weergegeven, is reeds in 1984 een daadwerkelijk begin 
gemaakt met de reorganisatie en zal deze op 1 juni 1 986 worden afgerond. 
Ten opzichte van de oorspronkelijke afrondingsdatum, 1 januari 1986, 
betekent dit een vertraging van vijf maanden. De toezegging aan de 
Federatie Goud en Zilver om de reorganisatie voor de privatisering af te 
ronden wordt daarmee overigens gestand gedaan. Van het voornemen 
van de Federatie Goud en Zilver om een verdere reorganisatie naar één 
kantoor door te voeren hebben wij met belangstelling kennis genomen. 
De omstandigheid dat de te waarborgen of gewaarborgde voorwerpen 
niet verzekerd kunnen worden gedurende de tijd dat deze zich bevinden 
in een van de huidige waarborgkantoren is één van de vele overwegingen 
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die bij een verdere concentratie van de waarborgwerkzaamheden een rol 
spelen. 

Het was voor de leden van de S.G.P-fractie de vraag of het niet beter 
zou zijn de waarborgwerkzaamheden aan slechts één instelling toe te 
vertrouwen. 

In de memorie van toelichting (paragraaf 5, blz. 5) is een aantal 
argumenten opgesomd die vóór, dan wel tegen het verlenen van een 
monopolie pleiten. De voor- en nadelen afwegend werd ervoor gekozen 
om de mogelijkheid open te houden dat meer dan één rechtspersoon 
wordt aangewezen. Mochten zich in de toekomst andere gegadigden 
melden, dan zal echter terdege bekeken moeten worden of zo'n rechts-
persoon in staat zal zijn op adequate wijze de wettelijke taken te kunnen 
verrichten, waarbij ook de economische haalbaarheid van belang is. In de 
huidige marktsituatie is de kans dat zich een tweede gegadigde met kans 
op succes zou presenteren niet groot te noemen. Indien echter de handel 
in edelmetalen voorwerpen zou aantrekken kan een geheel andere 
situatie ontstaan. Gezien deze mogelijkheid en gezien het kabinetsstreven 
om waar dat kan de marktwerking te bevorderen is het naar onze mening 
niet wenselijk om bij voorbaat meer dan één private waarborginstelling de 
pas af te snijden. 

De leden van de S.G.P.fractie vroegen zich af of wel voldoende 
maatregelen zijn getrofen om de bestaande knowhow naar de nieuwe 
instelling over te brengen. 

In overleg met de Federatie Goud en Zilver is de afspraak gemaakt dat 
de ambtenaren van de waarborg voor maximaal één jaar bij de private 
waarborginstelling kunnen worden gedetacheerd om de continuïteit van 
de werkzaamheden betreffende het waarborgen van platina, gouden en 
zilveren werken te garanderen. Naar zowel het oordeel van de regering, 
als dat van de FGZ is met een termijn van één jaar voldoende zekerheid 
geboden dat bij de Dienst van de Waarborg bestaande knowhow in 
voldoende mate wordt overgebracht naar de nieuwe instelling. 

Ten slotte vroegen deze leden naar de overeenkomst met betrekking 
tot de bestaande inventaris bij de Dienst van de Waarborg. 

Bij de samenstelling van de inventarislijst is rekening gehouden met het 
aantal kantoren dat ten tijde van de privatisering zal zijn opengesteld. De 
verouderde, als gevolg van de, voordien plaatsgevonden hebbende, 
herstructurering overbodig geworden apparatuur, is niet in de inventarislijst 
opgenomen. Deze apparatuur is of zal op de gebruikelijke wijze aan de 
Dienst der Domeinen worden overgedragen. Bij de vaststelling van de 
uiteindelijke overdrachtsprijs voor de gehele Dienst van de Waarborg 
(die, zoals reeds eerder vermeld, per saldo f300000 bedraagt) is met 
name ten aanzien van de stempels rekening gehouden met de beperkte 
marktwaarde. 

Internationale aspecten 

Op de vragen van de leden van de P.v.d.A. fractie inzake de Conventie van 
Wenen en inzake de EEG kunnen wij het volgende antwoorden. 

Zoals in het nader rapport (punt 7) reeds is aangegeven, was in het 
verleden uitgangspunt dat alle voorwerpen in Nederland zelf dienden te 
worden gewaarborgd. Toetreding tot de Conventie tot het waarborgen 
van edelmetalen voorwerpen (verder te noemen Conventie van Wenen) 
lag toen niet in de rede. 

Het is niet gebruikelijk teksten van internationale verdragen, bij de 
totstandkoming waarvan Nederland niet is betrokken, in het Tractatenblad 
te publiceren. Wij hebben de tekst van de Conventie thans als bijlage bij 
deze memorie van antwoord gevoegd. 

Wat de EEG betreft merken wij op, dat het tot nu toe niet is gelukt om 
een harmonisatie van de keuring en waarborging van edelmetalen 
voorwerpen te bewerkstelligen. Voor zover ons bekend, bestaan er thans 
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binnen de Europese Commissie geen voornemens om deze zaak binnen 
afzienbare tijd opnieuw te entameren. Wij verwachten overigens niet, dat 
een geprivatiseerde waarborg een belemmering zou kunnen vormen voor 
een harmonisatie in EEG-verband. Ook een private waarborginstelling zal 
moeten functioneren binnen door de EG gestelde grenzen. Mochten 
EEG-verplichtingen nopen tot wetswijziging en tot aanpassing van de 
taken en bevoegdheden van een private waarborginstelling, dan zal dat 
uiteraard gebeuren. 

De C.D.A.fractieleden stelden de toetreding tot de Conventie van 
Wenen en de bevoegdheid tot wetswijziging bij algemene maatregel van 
bestuur aan de orde. 

Wij merken op, dat realisering van het voornemen om toe te treden tot 
de vorengenoemde conventie nog geruime tijd zal vergen. Onder meer 
zullen besprekingen gevoerd moeten worden over de technische implicaties 
van de conventie en zal bezien moeten worden, op welke punten wetswij-
ziging nodig is. Zoals in paragraaf 4 van de memorie van toelichting reeds 
is uiteengezet, zien wij geen aanleiding met privatisering te wachten tot 
toetreding is gerealiseerd. 

Anders dan de voornoemde fractieleden kennelijk veronderstellen, 
houdt de in artikel I, onderdeel E, voorgestelde mogelijkheid bij algemene 
maatregel van bestuur de gewichtsgrenzen, waar beneden niet behoeft te 
worden gewaarborgd, te verhogen (artikel 5, derde lid), geen verband 
met mogelijke toetreding tot de conventie. Dit verdrag bevat op dit punt 
geen voorschriften. De mening van de CDA.fractieleden dat het 
voorgestelde artikel 5, derde lid, de besluitvorming nu vertroebelt, delen 
wij niet. De wet legt vast beneden welke grenzen thans niet behoeft te 
worden gewaarborgd. Zoals in paragraaf 4 van de memorie van toelichting 
is uiteengezet, zullen eerst de ervaringen met deze grenzen worden 
bezien. De mogelijkheid de gewichtsgrenzen bij algemene maatregel van 
bestuur te verhogen maakt een soepele aanpassing mogelijk. Het 
wettelijk voorgeschreven overleg met de waarborginstelling(en) en 
organisaties van belanghebbenden (artikel 5, vierde lid) waarborgt een 
zorgvuldige besluitvorming. 

De leden van de V.V.D.-fractie vroegen naar het niveau van de keu-
ringseisen in bij de Conventie van Wenen aangesloten partijen, die een 
ander waarborgsysteem kennen dan ons land. 

De eisen in bij de vorengenoemde conventie aangesloten landen, ook 
voor zover deze een ander waarborgsysteem kennen dan ons land, zijn 
niet lager dan de in Nederland gestelde eisen. Het keurvolume zou in 
Nederland bij een toetreding tot de conventie enigszins teruglopen omdat 
dan ingevoerde, van een Conventiekeur voorziene voorwerpen niet meer 
gewaarborg behoeven te worden, maar wij verwachten dat ook dan een 
gezonde bedrijfsvoering mogelijk zal blijken. 

De leden van de fracties van de V.V.D. en de S.G.P. vroegen aandacht 
voor de zogenaamde 800-legering voor zilveren voorwerpen. De leden 
van de V.V.D.-fractie wezen op de internationalisatie daarvan, die van de 
S.G.P. fractie wezen op de reeds lang bestaande wens vanuit de zilver-
branche ook deze voorwerpen te gaan waarborgen, waarbij deze leden 
tevens wezen op de steviger basis die toevoeging aan het assortiment te 
waarborgen artikelen van voorwerpen van dit gehalte onder de nieuwe 
instelling zou leggen. 

Wij hebben ons nader geïnformeerd omtrent deze zogenaamde 
800-legering voor zilveren voorwerpen. Ons is daarbij gebleken, dat deze 
800-legering inderdaad tot een internationale standaardmaat geworden 
is, die ook in het merendeel der andere EG Lid-Staten gewaarborgd 
wordt en in de Conventie van Wenen is opgenomen. Daarenboven blijkt 
dat voorwerpen uit andere Lid-Staten alsmede oude voorwerpen van een 
800-legering reeds thans vaak als zilveren voorwerpen worden verkocht. 
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Dit is in strijd met de huidige wet , maar het onderscheid met de niet 
verboden aanduiding «vervaardigd uit 8 0 0 / 0 0 0 zilver» is dusdanig gering, 
dat het verbod nauweli jks te handhaven is. Hoewel voor deze voorwerpen 
door de private waarborginstel l ing een vri jwil l ig keurmerk zou kunnen 
worden ingesteld is, mede gezien het verbod deze voorwerpen dan als 
zilver aan te merken er, alles overwegend, toe besloten de 800- leger ing 
als te waarborgen gehalte alsnog in de wet op te nemen. In de nota van 
wijziging (onderdeel A) is hiertoe voorzien in een aanpassing van artikel 1. 
Een en ander zal in de praktijk structureel waarborging van enkele 
honderden voorwerpen per maand meer betekenen. Een overgangsmaat-
regel is in het in onderdeel L voorgestelde artikel IIA van bijgaande nota 
van wijziging opgenomen. Kortheidshalve verwijzen wij naar de toel icht ing 
op dat onderdeel. 

Toez icht en opspor ing 

De leden van de P.v.d.A.fract ie vroegen naar een waarborg, dat de 
taken van toezicht en opspor ing op het onderhavige terrein doelmat ig en 
efficiënt vervuld worden. 

Deze waarborg l igt in een welbegrepen eigenbelang van de oprichter 
en aandeelhouder van de private waarborginstel l ing, de FGZ, zoals 
hierboven reeds is aangegeven. Ter zake van het kostenverhaal van de 
kosten van toezicht en opspor ing, waarnaar deze leden vroegen, blijft de 
situatie geheel ongewi jz igd ten opzichte van de huidige situatie, dat wi l 
zeggen dat deze kosten in de tarieven worden verrekend. De kosten van 
toezicht en opspor ing belopen ongeveer f 2 8 0 0 0 0 per jaar. In 1985 
werden 1 4 0 0 onderzoeken bij ondernemers verr icht (er zijn totaal 7 500 
ondernemers). 116 maal werd een overtreding bij transactie afgedaan. 
De regering vreest niet voor een beperking van de intensiteit van bedoelde 
taken. Het is immers juist de wens van het bonafide bedrijfsleven om 
oneerli jke concurrent ie tegen te gaan. Voor onverhoopte en onverwachte 
ongunst ige ontwikkel ingen ter zake zij overigens gewezen op het in artikel 
I, onderdeel QQ, voorgestelde artikel 53 van het wetsvoorstel . 

Wi j zien niet in, dat van een extra belasting van de polit ie sprake zal 
zijn. De met toezicht en opsporing belaste werknemers van de waarborgin-
stell ing beschikken over vergeli jkbare bevoegdheden als thans de 
ambtenaren van de Dienst van de Waarborg. De belasting van het 
Openbaar Ministerie zal enigszins toenemen, aangezien de werknemers 
van de waarborginstel l ing (voorlopig) niet over transact iebevoegdheid 
zullen beschikken (zie in dit verband ook het hieronder gegeven antwoord 
op de vraag van de leden van de V.V.D.-fractie over de bevoegdheid tot 
poli t ietransactie). De thans door de Dienst van de Waarborg middels 
transactie afgedane overtredingen (zoals vermeld 116 in 1985) zullen na 
privatisering door het Openbaar Ministerie moeten worden afgedaan. 

Voor de voorts door de leden van de P.v.d.A. fractie gevraagde 
uiteenzetting en kwanti tat ieve prognose inzake menskracht en kosten, bij 
een vergeli jking tussen huidige en toekomst ige situatie, zij allereerst 
verwezen naar het getelde in de memorie van toel icht ing (paragraaf 9, 
punt 14, blz. 9). Zoals daar reeds is uiteengezet, zijn de personele 
consequenties voor de ri jksoverheid een inkr imping van 66 naar 0,5 
format ieplaats; de kosten zullen van de huidige circa f 6 mil joen per jaar 
(voor menskracht en investeringen) teruglopen tot die voor een halve 
formatieplaats. 

In antwoord op een vraag van de leden van de V.V.D.-fractie over 
artikel 437 van het Wetboek van Stafrecht merken wi j het volgende op. 

Artikel 437 van het Wetboek van Strafrecht stelt (onder meer) strafbaar 
de goud- of zi lversmid en de opkoper, die geen door lopend register houdt 
van door hem gekochte, ingeruilde, als geschenk aangenomen of in pand, 
gebruik of bewaring genomen goederen. Zoals in paragraaf 6 van de 
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memorie van toelichting reeds is uiteengezet, zullen die werknemers van 
een waarborginstelling, die opsporingsbevoegdheid zullen krijgen, ook 
bevoegd zijn ter zake van aan de Waarborgwet verwante delicten. Het 
onderhavige artikel behoort daartoe. Het staat de waarborginstelling 
uiteraard vrij, ter zake van opsporing van overtredingen van dit artikel een 
uniform controlesysteem te ontwikkelen. Het voorstel om inkopers te 
verbieden ingekochte goederen terstond te betalen, zou een onzes inziens 
onaanvaardbare belemmering voor de handel betekenen. Een dergelijk 
verbod zou trouwens in de praktijk niet te handhaven zijn. 

Naar aanleiding van een vraag van de leden van de V.V.D. fractie 
inzake de bevoegdheid tot politietransactie merken wij op, dat het Besluit 
politietransactie (Stb. 1978, 192) thans, wat onbezoldigde politieambte-
naren betreft, alleen transactiebevoegdheid toekent aan de parkeerpolitie 
en de reinigingspolitie. Het Ministerie van Justitie studeert op de vraag of 
het gewenst is andere onbezoldigde politieambtenaren transactiebevoegd-
heid te geven. De zinsnede in paragraaf 6 van de memorie van toelichting 
over de in beginsel openstaande mogelijkheid van politietransactie 
beoogde slechts aan te geven dat het alleen mogelijk is werknemers van 
een waarborginstelling in de toekomst transactiebevoegdheid te geven, 
als dezen op grond van artikel 10 van de Politiewet (Stb. 1957, 244) als 
onbezoldigd opsporingsambtenaar zijn aangewezen. Een dergelijke 
transactiebevoegdheid zou uiteraard onder verantwoordelijkheid van het 
Openbaar Ministerie worden uitgeoefend, hetgeen een onafhankelijk 
gebruik daarvan waarborgt. 

ARTIKELEN 

Artikel I 

Onderdeel B (artikel 3) 

De leden van de P.v.d.A-fractie zouden graag een nadere uiteenzetting 
over de gewijzigde tekst ontvangen. 

Het thans geldende artikel 3 bepaalt dat alle in voltooide staat aange-
boden werken moeten worden gekeurd binnen een grens van 20 duizend-
sten. Het betreft hier alle ingevoerde en in de handel terugkerende 
voorwerpen. 

Bij de voorbereiding van het wetsvoorstel is er van de zijde van de 
Dienst van de Waarborg op gewezen, dat door modernere onderzoeks-
methoden, waarbij slechts een zeer geringe hoeveelheid proefmetaal 
nodig is, ook ten aanzien van afgewerkte voorwerpen in het algemeen 
een volledige en nauwkeurige gehaltebepaling mogelijk is. Aangezien 
deze onderzoeksmethoden evenwel niet in alle gevallen toepasbaar zijn 
(bijvoorbeeld niet bij voorwerpen die van een anderssoortige opperlaag 
zijn voorzien), blijft er behoefte bestaan aan artikel 3. 

Bij de voorbereiding van het wetsvoorstel is tegen het hier bedoelde 
voorstel van de zijde van de Algemene Nederlandse Vereniging van 
Handelaren in Gebruikte, partij- en ongeregelde goederen, antiek en 
curiosa, de Vereeniging van Handelaren in Oude Kunst en Antiek en de 
Nederlandse Organisatie van Makelaars, Veilinghouders en Beëdigde 
Taxateurs in onroerende goederen en machinerieën geen bezwaar 
aangetekend. Van bezwaren van andere zijde is ons evenmin gebleken. 

Onderdeel E (artikel 5) 

In antwoord op de vraag van de P.v.d.A-fractieleden inzake het 
voorgestelde derde lid van artikel 5, verwijzen wij allereerst naar het 
hierover gestelde in paragraaf 4 van de memorie van toelichting. Zoals 
aldaar reeds is uiteengezet beoogt de bepaling om, mede afhankelijk van 
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de opgedane ervaringen met de in het tweede lid van artikel 5 voorgestelde 
nieuwe grenzen (met name voor zilver; thans wordt immers in de praktijk 
reeds een grens van 0,5 gram voor platina, goud en zilver gehanteerd, 
waar beneden niet wordt gewaarborgd), in de toekomst de grenzen op 
soepele wijze te kunnen verhogen. Dit zal uiteraard niet geschieden dan 
na overleg met de waarborginstelling(en) en organisaties van belangheb-
benden. Naar onze mening biedt de voorgestelde bepaling door de 
gekozen vorm (algemene maatregel van bestuur) en de hiervoor omschre-
ven procedurevoorschriften aan de ene kant voldoende waarborgen tegen 
willekeurige verhoging, doch aan de andere kant een voldoende soepel 
instrument om de gewichtsgrenzen zo nodig aan te passen. 

Deze leden vroegen voorts naar de gewichtsgrenzen in de andere 
EG-landen. 

Wij beschikken wat de EG betreft over de navolgende gegevens. In het 
Verenigd Koninkrijk geldt geen waarborgplicht voor platina beneden Vi 
gram, goud beneden 1 gram en zilver beneden de 7,78 gram. In Italië 
geldt voor goud en zilver geen waarborgplicht beneden de 1 gram. 
Frankrijk heeft geen gewichtsgrens van goud; voor zilver wel, te weten 5 
gram. Denemarken kent geen gewichtsgrenzen. Voorts zij vermeld dat de 
grenzen voor Oostenrijk en Finland zijn: geen waarborging van platina en 
goud beneden 1 gram, en van zilver beneden 5 gram. 

Ook de tot de C D A . fractie behorende leden bepleitten een vastlegging 
van de gewichtsgrenzen in de wet. 

In reactie hierop zouden wij deze leden kortheidshalve willen verwijzen 
naar hetgeen hierboven gegeven antwoord op dezelfde vragen van de tot 
de P.v.d.A. fractie behorende leden. Wat betreft de consumentenbelangen, 
waarop de CD.A-fractieleden wijzen, merken wij op dat ook de consu-
mentenorganisaties moeten worden beschouwd als organisaties van 
belanghebbenden als bedoeld in het voorgestelde vierde lid van artikel 5. 

Onderdeel F (artikel 6) 

Wij kunnen de leden van de P.v.d.A. fractie in antwoord op hun vraag 
over dit onderdeel het volgende meedelen. 

Artikel 48, eerste lid, van de Waarborgwet 1 950 geeft de Minister van 
Financiën de bevoegdheid in de daarin aangegeven gevallen ingevoerde 
platina, gouden en zilveren werken vrij te stellen van de verplichting tot 
waarborgen. Het gaat hier om niet voor de handel bestemde werken. Het 
huidige artikel 49 bepaalt, dat deze vrijgestelde werken alsnog moeten 
worden gewaarborgd, indien ze later wel in de handel worden gebracht. 
Het is de bedoeling in de op het voorgestelde artikel 6 gebaseerde 
regeling de gevallen op te nemen, die thans in de vorengenoemde 
regeling van de Minister van Financiën zijn opgenomen onder de beperking 
dat de vrijstelling slechts geldt totdat de werken eventueel later in de 
handel worden gebracht. In deze opzet is artikel 49 uiteraard overbodig. 

Onderdeel H (artikel 7) 

Inzake de vragen van de leden van de fracties van de P.v.d.A. en het 
CDA. inzake een wettelijk of natuurlijk monopolie zij verwezen naar het 
antwoord dat in de paragraaf over Organisatie en uitvoering in deze 
memorie ter zake reeds is gegeven op eenzelfde vraag van de leden van 
de S.G.P.-fractie. 

Onderdeel H (artikel 7c) 

De leden van de P.v.d.A. fractie vroegen naar het beleidsstandpunt 
over de toekomstige tariefstructuur. 

Thans worden de tarieven berekend over het gewicht van de aangeboden 
voorwerpen. In feite is deze tarifering een overblijfsel uit de tijd dat op 
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edelmetalen voorwerpen belasting werd geheven. De FGZ overweegt dit 
tariefstelsel te vervangen door een stelsel dat beter aansluit bij het door 
de waarborginstel l ing te verrichten werk. Het opnemen van wettel i jke 
voorschrif ten ter zake wordt niet overwogen. Belanghebbenden zullen 
zeer wel in staat zijn zelf tot een als billijk ervaren stelsel te komen. 
Tarieven zullen overigens slechts goedgekeurd kunnen worden indien 
sprake is van een redelijke toerekening van de aan het onderzoek en de 
stempel ing van de desbetreffende werken verbonden kosten, zoals in 
artikel 7c, derde l id, is opgenomen. 

De door voornoemde leden gevraagde verduideli jking van de memor ie 
van toel icht ing op het derde lid van artikel 7c wordt gaarne gegeven. Een 
private instell ing kan worden aangewezen, wanneer deze aan de daartoe 
gestelde wettel i jke eisen voldoet. Niets let een private waarborginstel l ing 
echter om, naast de uitvoering van wettel i jke taken, op facultatieve basis 
zijn diensten aan te bieden voor buitenwettel i jke taken. De goedkeuring 
van de tarieven heeft slechts betrekking op die werkzaamheden, welke 
dienen ter uitvoering van een wettel i jke taak. Deze tarieven zullen niet 
hoger mogen zijn dan nodig is voor de kostendekking, zulks vanzelfsprekend 
met inachtneming van reserveringen, noodzakelijk in verband met de 
continuïteit van de activiteiten. Niet wettel i jke taken kunnen echter wel 
winstgevend zijn. Of dan dividenduitkering plaats zal vinden, laat staan 
hoeveel, valt thans in het geheel niet te voorzien en zal geheel aan het 
beleid van de private waarborginstel l ing zelf dienen te worden overgelaten. 
Ter voorkoming van riskante niet wettel i jke activiteiten is artikel 7d, vi j fde 
l id, opgenomen. 

Onderdeel H (artikel 7dj 

De leden van de P.v.d.A-fract ie vroegen waarom niet wordt voorgesteld 
de Algemene Rekenkamer bevoegdheden te geven. 

Wi j merken op dat het in het onderhavige geval toekennen van be-
voegdheden aan de Algemene Rekenkamer niet zou passen bij de 
voorgestane privatisering. Het zal de eigen verantwoordel i jkheid zijn van 
de aan te wijzen rechtspersoon om zo efficiënt mogeli jk te werken. De 
achterban van de FGZ, de aandeelhouder van de beoogde aan te wijzen 
rechtspersoon, heeft hier ook alle belang bij. Bemoeienis van overheids-
wege dient beperkt te blijven tot het voorkomen dat, waar er feitel i jk 
sprake is van een monopol ie, misbruik kan worden gemaakt en tot het 
bewaken van de continuïteit van de waarborging. Daartoe zijn voorzieningen 
getroffen in de in artikel I, onderdeel H, voorgestelde artikelen 7c, derde 
l id, en 7d , vi j fde l id. Men zie in dit verband ook de in de onderdelen C en 
D van bijgaande nota van wijziging voorgestelde wijzigingen en de daarop 
gegeven toel icht ing. 

De hier aan het woord zijnde leden vroegen vervolgens naar de 
gevolgen van het niet t i jdig goedkeuren van de begrot ing. 

Wanneer de begrot ing niet t i jdig is goedgekeurd, terwij l er ook geen 
posten aanwezig zijn waartegen de Minister van Economische Zaken 
geen bedenkingen heeft, of wanneer niet t i jdig een nieuwe begrot ing is 
voorgelegd, zal overleg met de waarborginstel l ing op zijn plaats zijn. Kan 
dit niet tot een bevredigende oplossing leiden, dan dient intrekking van de 
aanwijzing van de rechtspersoon overwogen te worden. De kans dat het 
zover komt kan overigens gering worden geacht, gezien het eigenbelang 
van de aandeelhouder van de instel l ing, de FGZ. Gelet op de mogeli jkheid 
van niet wettel i jke activiteiten, zoals hiervoor uiteengezet, kan de begro-
t ingsgoedkeuring niet achterwege bli jven. 

Onderdeel K (artikel 11) 

Wij voldoen graag aan het verzoek van de P.v.d.A."fractieleden, de 
voorgestelde bepaling nader toe te l ichten. 
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Onder beschadiging van een voorwerp door stempel ing moet worden 
verstaan het stuk gaan of breken van het voorwerp. Het aanbrengen van 
het stempel op zich is geen beschadiging als in het huidige artikel 1 1 , 
eerste l id, bedoeld. Niet temin kan zo'n stempel een werk van bijzondere 
oudheidkundige of kunstzinnige waarde wel ontsieren en daardoor in 
waarde doen verminderen. Het in dit onderdeel voorgestelde nieuwe 
eerste lid van artikel 11 beoogt voor deze laatste gevallen een voorziening 
te treffen. 

Onderdeel M (artikel 13) 

De tarieven voor onderzoeken die niet gericht zijn op het verkri jgen van 
stempelmerken vallen inderdaad, zoals de leden van de P.v.d.A.-fractie al 
veronderstelden, niet onder de ministeriële goedkeuring. Het in artikel 13, 
tweede l id, bedoelde tarief, dat wel de ministeriële goedkeuring behoeft, 
betreft geen tarief voor een onderzoek van edelmetaal, maar dat voor de 
goedkeuring en registratie van een door een werkmeester te gebruiken 
meesterteken. De tar iefstructuur kan thans nog niet worden medegedeeld. 
Wi j verwijzen voor onze mening over de tar iefstructuur ten algemene naar 
hetgeen wij hiervoor bij onderdeel H (artikel 7c) hebben opgemerkt. 

Onderdeel X (artikel 27) 

Wij kunnen de tot de P.v.d.A.-fractie behorende leden in antwoord op 
hun desbetreffende vraag melden, dat overtreding van artikel 27 (het 
achterwege laten van de in dat artikel voorgeschreven aangifte) een 
strafbaar feit is. Men zie de in artikel IV voorgestelde wijziging van de 
Wet op de economische del icten. Van deze aangiften zal de waarborgin-
stel l ing, naar mag worden aangenomen, een register bi jhouden. Van een 
door de betrokken ondernemers bij te houden register, waarop de hier 
aan het woord zijnde fract ieleden met hun vraag over controle kennelijk 
duiden, is hier geen sprake. 

Onderdeel AA (artikel 29a) 

De P.v.d.A. fract ieleden vroegen naar de voorgenomen regeling op 
grond van artikel 29a. 

Deze is thans nog niet gereed en kan derhalve niet worden overgelegd. 
Wel kunnen wij meedelen, dat de regeling zal worden gebaseerd op 
hetgeen thans door de Dienst van de Waarborg word t gevraagd. Het gaat 
hierbij om gegevens omtrent de handelsnaam van de onderneming, 
rechtsvorm, soort onderneming, vestigingsplaatsen en gegevens omtrent 
de eigenaren dan we l , bij een rechtspersoon, bestuurders. Het opnemen 
van een dergeli jke, tameli jke gedetail leerde regeling in de wet verdient naar 
onze mening geen aanbevel ing. Regeling bij wet zou een soepele aanpas-
sing belemmeren. Ook de inhoud van de te stellen regeling is niet van 
dien aard, dat daarvoor een zwaarder middel dan een ministeriële 
regeling aangewezen zou zijn. 

Volledigheidshalve wijzen wi j deze leden nog op de in onderdeel H van 
de nota van wijziging voorgestelde wi jz iging. 

Onderdeel HH (artikel 39) 

De P.v.d.A. fract ieleden vroegen naar de controle op de naleving van 
artikel 39 en naar de sanctionering bij overtreding daarvan. 

Overtreding van het bepaalde in dit artikel is een strafbaar feit. Zie de in 
artikel IV voorgestelde wijziging van de Wet op de economische del icten. 
Bij de aanbieding ter waarborging word t gekeken of de voorwerpen zijn 
voorzien van een meesterteken. Hierbij is eenvoudig vast te stellen of een 
ander teken dan dat van de aanbieder is gebruikt. Privatisering brengt in 
deze gang van zaken geen wijziging. 
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Onderdeel MM (artikel 4 7a) 

Bij het goedkeuren van invoertekens, waarnaar de leden van de 
P v d A . f r a c t i e vroegen, zal voorop staan dat, zoals ook thans het geval 
is, de tekens een van elkaar onderscheidend vermogen dienen te hebben. 
Zij mogen dus niet op elkaar li jken. Beroep staat open bij het College van 
Beroep voor het bedri j fsleven, indien goedkeuring van een invoerteken 
wordt geweigerd (zie het in artikel I, onderdeel QQ, voorgestelde artikel 
63, eerste lid). 

Onderdeel QQ (artikelen 52-63) 

Het antwoord op de eerste vraag van de leden van de P.v.d.A. fractie is 
reeds gegeven naar aanleiding van een vraag van die leden, in het 
onderdeel Toezicht en opsporing van deze memor ie van antwoord. 

Deze leden vroegen vervolgens in welke andere wet ten niet-ambtenaren 
worden opgedragen polit ionele taken uit te voeren. 

Wi j kunnen hierover het volgende meedelen. De Landbouwkwal i te i tswet 
(Stb. 1971 , 371) kent de mogeli jkheid privaatrechteli jke rechtspersonen 
te belasten met het toezicht op de naleving van land bouwkwal iteitsbesl uiten 
(artikel 8). Door de Minister van Landbouw en Visserij aangewezen 
personen in dienst van zo'n instelling beschikken over bijzondere bevoegd-
heden voor de ui toefening van die taak (onderzoek van voertuigen en 
andere plaatsen waar zich te controleren produkten bevinden, artikel 15). 
Zij hebben evenwel niet de bevoegdheid tegen de wil van de bewoner 
woningen te betreden. De Vogelwet 1936 (Stb. 700) verleent aan de 
zogenaamde Controleurs-Vogelwet (doorgaans niet-ambtenaren) onder 
meer de bevoegdheid woningen binnen te treden tegen de wi l van de 
bewoner (artikelen 30 en 31). Deze controleurs zijn op grond van artikel 
73, tweede lid van de Jachtwet (Stb. 1954, 523) tevens belast met de 
opsporing van bepaalde, in die wet strafbaar gestelde fei ten. 
Voor het laten verr ichten van toezichthoudende en opsporingstaken door 
de polit ie onder begeleiding van deskundigen zien wi j , nog afgezien van 
het feit dat dit praktisch moeili jk uitvoerbaar zou zijn, geen aanleiding. De 
aan werknemers van een waarborginstel l ing gegeven toezichthoudende 
bevoegdheden mogen slechts onder de in de wet aangegeven voorwaarden 
worden gebruikt. Voor het binnentreden van een woning van een onder-
nemer zonder diens toestemming is een schriftelijke macht ig ing van een 
(hulp-)officier van justit ie of de burgemeester vereist (artikel 54). Voorts 
wijzen wi j op de in de artikelen 52, tweede l id, en 53 voorziene bevoegd-
heden van de Minister van Economische Zaken. Het gebruik van opspo-
r ingsbevoegdheden door werknemers van een waarborginstel l ing 
geschiedt, zoals reeds eerder vermeld, onder verantwoordel i jkheid van 
het Openbaar Ministerie. 

De afgelopen jaren is door de Dienst van de Waarborg geen gebruik 
gemaakt van de bevoegdheid tegen de wi l van de bewoner een woning te 
betreden. 

De wijze waarop het kostenverhaal voor toezichthoudende en opspo-
ringsactiviteiten word t geregeld, is reeds uiteengezet in het antwoord 
op een desbetreffende vraag van de leden van dezelfde fractie in het 
algemeen deel van deze memorie (zie de paragraaf over Toezicht en 
opsporing). 

Onderdeel QQ (artikel 59) 

De publieke informatievoorziening waarnaar de leden van de fract ie van 
de P.v.d.A. vroegen, word t door de inkrimping van het aantal vestigingen 
niet verminderd. De publieke informatievoorziening word t immers ook 
reeds thans niet uitsluitend verricht door de Dienst van de Waarborg, 
maar evenzeer door de in de branche werkzame ondernemers. Daarnaast 
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bieden post en telefoon desgewenst goede mogel i jkheden de gewenste 
informatie ook van de waarborginstel l ing te bekomen. Schriftel i jke 
informatie valt inderdaad ook onder de tekst. Overige informatie behoeft 
niet kosteloos verstrekt te worden. Het kostenverhaal voor gratis verstrekte 
informatie zal, evenals thans, in de waarborgtarieven worden verdiscon-
teerd. 

Onderdeel QQ (artikel 60) 

Niet wordt ingezien waarom, zoals de leden van de P.v.d.A.-fractie 
beogen, formul ieren gratis verstrekt zouden moeten worden. Net zo goed 
als ook nu een kleine vergoeding van kostendekkend karakter in rekening 
wordt gebracht, zal dat ook bij de private waarborginstel l ing kunnen 
geschieden. 

De Staatssecretaris van Economische Zaken, 
P. H. van Zeil 

De Min is tervan Financiën, 
H. O. C. R. Ruding 
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